



ស្ថានទូតអូស្ត្រាលី ភ្នំពេញ

សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន

ការលើកកម្ពស់សុខភាពបន្តពូជ សុខភាពមាតា និងទារកក្នុងប្រទេសកម្ពុជា

ថ្ងៃនេះ ស្ថានទូតអូស្ត្រាលី ក្រសួងសុខាភិបាល អង្គការសង្គ្រោះកុមារ អង្គការវ័យវ័យ និងអង្គការម៉ារីស្តុប អន្តរជាតិ រួមគ្នាក្នុងភាពជាដៃគូ ដើម្បីធ្វើឲ្យប្រសើរឡើងនូវសុខភាពបន្តពូជ សុខភាពមាតា និងទារកតាមរយៈ ពិធីសម្ពោធការផ្តួចផ្តើមថ្មីមួយ សម្រាប់រយៈពេល៣ឆ្នាំ គឺ *កម្មវិធីរួមគ្នា ដើម្បីជួយជីវិតមាតា និងទារក*។

គំនិតផ្តួចផ្តើមថ្មីនេះ គឺភាពជាដៃគូដែលត្រូវបានបង្កើតឡើង ដើម្បីប្រើប្រាស់ និងពង្រឹងជំនាញ និងតួនាទីរបស់ដៃគូទាំងអស់ឲ្យ សម្រេចបានជាលទ្ធផលល្អប្រសើរ។ វានឹងផ្សារភ្ជាប់ការផ្តល់មូលនិធិពីរដ្ឋាភិបាលអូស្ត្រាលី បទពិសោធន៍ ក្នុងការអនុវត្តរបស់អង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលទាំង៣ និងការដឹកនាំគោលនយោបាយរបស់ក្រសួងសុខាភិបាល ក្នុងការធ្វើឲ្យប្រសើរឡើង នូវសេវាសុខភាពបន្តពូជ សុខភាពមាតា និងទារក។

ឯកឧត្តម សាស្ត្រាចារ្យ **អេង ហួត** រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងសុខាភិបាល បានមានប្រសាសន៍៖ “កម្មវិធីរួមគ្នា ដើម្បីជួយជីវិតមាតា និងទារក រួមជាកម្លាំងបន្ថែមដល់រាជរដ្ឋាភិបាល និងអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលជាដៃគូនានា ក្នុងការសម្រេចគោលដៅនៃផែនទីសម្រាប់ពន្លឿនការកាត់បន្ថយមរណៈភាពមាតា និងទារក”។

កម្មវិធីរួមគ្នាដើម្បីជួយជីវិតមាតា និងទារក មានការផ្តោតជាពិសេសមួយ លើការផ្តល់សេវាសុខភាពបន្តពូជ សុខភាពមាតា និងទារកគ្រប់ជ្រុងជ្រោយ ក្រោមការផ្តល់សេវាកម្ម នៅក្នុងខេត្តនៃភូមិភាគឥសាន្ត។ កម្មវិធីក៏នឹងធ្វើឲ្យប្រសើរឡើងនូវគុណភាពសេវាសុខភាពបន្តពូជ ជាពិសេសដល់ស្ត្រីវ័យក្មេងដែលកំពុងធ្វើការនៅក្នុងរោងចក្រកាត់ដេរក្នុងទីក្រុងភ្នំពេញ និងខេត្តកណ្តាល។

មានប្រសាសន៍នៅក្នុងពិធីសម្ពោធនៅក្នុងស្ថានទូតអូស្ត្រាលីក្នុងទីក្រុងភ្នំពេញ លោកជំទាវ **Alison Burrows** ឯកអគ្គរាជទូតអូស្ត្រាលីប្រចាំកម្ពុជា បានមានប្រសាសន៍ថា “រដ្ឋាភិបាលអូស្ត្រាលីពេញចិត្តនឹងនៅក្នុងភាពជាដៃគូដែលនឹងជួយដល់ស្ត្រីទាំងឡាយ ជាពិសេស ស្ត្រីនៅក្នុងខេត្តឆ្ងាយៗ និងស្ត្រីដែលមកធ្វើការនៅរោងចក្រក្នុងក្រុងភ្នំពេញ និងខេត្តកណ្តាល បានទទួលនូវសេវាសុខភាពបន្តពូជ សុខភាពមាតានិងទារកល្អ

ប្រសើរ”។ រដ្ឋាភិបាលអូស្ត្រាលីនឹងផ្តល់ជាថវិការចំនួន ១៤លានដុល្លារអូស្ត្រាលី ដល់ភាពជាដៃគូសំរាប់រយៈពេល ៣ឆ្នាំ ពី២០១៣ ដល់២០១៦។

ក្នុងពិធីសម្ពោធនោះ លោកស្រី **ស្តារ ហ្សូតាលីស** នាយិការប្រចាំប្រទេស អង្គការវែរអន្តរជាតិបាន ពន្យល់ថា “ កម្មវិធីរួមគ្នាដើម្បីជួយជីវិតមាតានិងទារក រំពឹងថានឹងអាចជួយដល់ស្ត្រីជិត១៨ ០០០នាក់ ក្នុងខេត្ត៤ នៅភូមិភាគឥសាន្ត សំរាលកូនដោយមានការជួយពីឆ្នបជំនាញ។ នេះនឹងផ្តល់ដល់មាតានិងទារកជាមួយការថែ ទាំជាសារវន្ត ក្នុងអំឡុងពេលប្រកបដោយគ្រោះថ្នាក់ជុំវិញការសំរាលកូន ដើម្បីជួយកាត់បន្ថយមរណៈភាពមាតា និងទារក ”។

លោកស្រី **ស្តេហ្វេនី វីលឡេច** នាយិការប្រចាំប្រទេស អង្គការម៉ារីស្តូបអន្តរជាតិបានផ្តល់យោបល់ថា “ ស្ត្រីវ័យក្មេងជាច្រើនមកពីបណ្តាខេត្តនានាធ្វើការនៅក្នុងរោងចក្រកាត់ដេរនៅជុំវិញទីក្រុងភ្នំពេញហើយមិនអាច ទទួលបានសេវាសុខភាពបន្តពូជ សុខភាពមាតាដែលពួកគេត្រូវការទេ។ កម្មវិធីរួមគ្នាដើម្បីជួយជីវិតមាតានិង ទារកនឹងជួយ ផ្តល់ឲ្យពួកគេនូវព័ត៌មាននិងសេវា ដូច្នេះពួកគេអាចថែទាំសុខភាពរបស់ពួកគេបាន ”។

កម្មវិធីមានការផ្តោតខ្លាំងទៅលើមេរៀននិងបទពិសោធន៍ដែលបានមកពីជោគជ័យនិងឧបសគ្គនានា។ លោក **អែនឌ្រូ មូរ** នាយកប្រចាំប្រទេសអង្គការសង្គ្រោះកុមារប្រទេសកម្ពុជា បានមានប្រសាសន៍ថា “កម្មវិធីរួមគ្នា ដើម្បីជួយជីវិតមាតានិងទារកនឹងធ្វើឲ្យមេរៀននិងបទពិសោធន៍ដែលបានមកពីអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាល បាន ចែករំលែកជាមួយរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ដើម្បីជួយធ្វើឲ្យប្រសើរឡើងនូវសេវាកម្មរបស់ពួកគេក្នុងរយៈពេលវែង”។

កម្មវិធីរួមគ្នាដើម្បីជួយជីវិតមាតានិងទារកនឹងផ្សារភ្ជាប់ជាមួយដៃគូអភិវឌ្ឍន៍សំខាន់ៗដើម្បីចែករំលែកមេ រៀននិងបទពិសោធន៍ និងកាត់បន្ថយសកម្មភាពជាន់គ្នានៅក្នុងកម្មវិធី ដូច្នេះគ្រប់ដៃគូទាំងអស់អាចមានលទ្ធភាព គាំទ្រដល់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ឲ្យសំរេចបានតាមគោលដៅនៃផែនទីសំរាប់ពន្លឿនការកាត់បន្ថយមរណៈភាពមា តានិងទារក។

ចាប់តាំងពីឆ្នាំ២០០៧មក ប្រទេសអូស្ត្រាលីបានផ្តល់ជំនួយរហូតដល់៨០លានដុល្លារអូស្ត្រាលី ដល់វិស័ យសុខាភិបាលនៅប្រទេសកម្ពុជា។ អូស្ត្រាលីធ្វើការជាមួយស្ថាប័ននានារបស់រាជរដ្ឋាភិបាល ពហុភាគី និងទ្វេ ភាគីដៃគូម្ចាស់ជំនួយ អង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាល និងសហគមន៍ក្នុងស្រុក ដើម្បីធ្វើឲ្យប្រសើរឡើងនូវសេវាសុខ ភាពសំរាប់សុខភាពប្រសើរនៅក្នុងសហគមន៍។

អង្គការវែរអន្តរជាតិដែលផ្តោតលើការពង្រឹងភាពអង់អាចដល់ស្ត្រីនិងកុមារី ។ នៅ ប្រទេសកម្ពុជាអង្គការវែរអន្តរជាតិសេសទៅលើក្រុមស្ត្រីក្រីក្រនិងងាយរងគ្រោះ ហើយនិងជនជាតិភាគតិច ដែលបាត់បង់ឪកាស ដើម្បីធានាថាពួកគេមានឪកាសស្មើគ្នាក្នុងការទទួលបានការផ្តល់សេវាសុខភាពដែលមាន គុណភាព ការអប់រំនិងមុខរបរចិញ្ចឹមជីវិត។ នៅក្រោមកម្មវិធីរួមគ្នាដើម្បីជួយជីវិតមាតានិងទារក អង្គការវែរនឹង ផ្តោតលើការធ្វើឲ្យប្រសើរឡើងនូវគុណភាពនៃការផ្តល់សេវាសុខភាព ធានាថាសហគមន៍អាចមានលទ្ធភាព ទទួលបាន និងប្រើប្រាស់សេវាសុខភាពបន្តពូជ សុខភាពមាតានិងទារក ធ្វើការជាមួយរោងចក្រកាត់ដេរដើម្បី ធ្វើឲ្យកម្មករ កម្មការិនីកើនឡើងនូវការទទួលបាននិងប្រើប្រាស់សេវាសុខភាពបន្តពូជ សុខភាពមាតានិងទារក និងចូលរួមចំណែកក្នុងកម្មភាព ភាពជាដៃគូ។

អង្គការម៉ារីស្តូបអន្តរជាតិកម្ពុជា ជាអ្នកដឹកនាំក្នុងការផ្តល់សេវាសុខភាពបន្តពូជ សុខភាពផ្លូវភេទ។ អង្គការម៉ារីស្តូបអន្តរជាតិកម្ពុជា ប្តេជ្ញានឹងបង្កើនការទទួលបានសេវាសុខភាពបន្តពូជ សុខភាពផ្លូវភេទគុណភាពខ្ពស់ មានសុវត្ថិភាពនិងអាចរកបាន ដើម្បីឲ្យបុរសនិងស្ត្រីនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាអាចកសាងអនាគតភ្លឺថ្លាសំរាប់ពួកគេ និងគ្រួសាររបស់ពួកគេ។ នៅក្រោមកម្មវិធីរួមគ្នាដើម្បីជួយជីវិតមាតានិងទារក អង្គការម៉ារីស្តូបអន្តរជាតិ កម្ពុជា ដៃគូជាមួយក្រសួងសុខាភិបាលក្នុងការបណ្តុះបណ្តាលអ្នកផ្តល់សេវា បង្កើនសមត្ថភាពក្រសួងសុខាភិបាល និង ធ្វើឲ្យចម្រើនឡើងនូវគុណភាពនិងការទទួលបានសេវាសុខភាពបន្តពូជនៅទូទាំងប្រទេស។ សកម្មភាពរបស់អង្គការម៉ារីស្តូបអន្តរជាតិកម្ពុជា បង្កើនចំណេះដឹង និងការយល់ដឹងពីសុខភាពបន្តពូជ និងកាត់បន្ថយឧបសគ្គហិរញ្ញវត្ថុចំពោះស្ត្រី និងបុរស ក្នុងការទទួលបានមធ្យោបាយពន្យារកំណើតជាដំរើសរបស់ពួកគេ។ តំបន់ពិសេសដែល អង្គការម៉ារីស្តូបអន្តរជាតិ កម្ពុជាផ្តោតទៅលើ គឺតម្រូវការផ្នែកសុខភាពបន្តពូជរបស់កម្មករ កម្មការិនីនៅរោងចក្រកាត់ដេរក្នុងភ្នំពេញនិងខេត្តកណ្តាល។

អង្គការសង្គ្រោះកុមារ (Save the Children) គឺជាអង្គការសិទ្ធិកុមារអន្តរជាតិមួយ ដែលត្រូវបានបង្កើតឡើងនៅក្នុងឆ្នាំ ១៩៩១ ដើម្បីពុះពារក្នុងការជួយលើកកម្ពស់សិទ្ធិកុមារ ដើម្បីជួយឱ្យពួកគេទទួលបានសក្តានុពលពេញលេញ។ នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា អង្គការសង្គ្រោះកុមារ មានបទពិសោធន៍ជាង២០ឆ្នាំ លើផ្នែកកម្មវិធីសុខភាពដោយផ្តោតការយកចិត្តទុកដាក់ លើការពង្រឹងវិធីសាស្ត្រនៃការថែទាំបន្តពីមូលដ្ឋានសុខាភិបាលដល់សហគមន៍ដែលវិធីសាស្ត្រនេះ អាចលើកកម្ពស់ការផ្តល់សេវាកម្មប្រកបដោយសមធម៌ផ្នែកសេវាកម្មសុខភាពដំណរពូជ និងផ្នែកគាំពារមាតា និងទារក ជូនដល់ស្ត្រី ទារកទើបកើត ព្រមព្រមគ្រួសាររបស់ពួកគេ។ តាមរយៈ ភាពជាដៃគូដើម្បីជួយសង្គ្រោះជីវិត អង្គការសង្គ្រោះកុមារ នឹងផ្តោតគោលដៅលើប្រជាជន ដែលជួបការលំបាក និងដែលត្រូវសង្គមបោះបង់ចោល នៅក្នុងខេត្តស្ទឹងត្រែង និងក្រចេះ។ អង្គការសង្គ្រោះកុមារ កំពុងបំពេញការងារនេះជាមួយមន្ទីរសុខាភិបាល និងបណ្តាស្រុកប្រតិបត្តិការ ដើម្បីកែលម្អសេវាកម្មសុខភាព នៅថ្នាក់មូលដ្ឋានសុខាភិបាល។ គម្រោងនេះ នឹងជួយពង្រឹងផ្នែកតម្រូវការសហគមន៍ផងដែរ សម្រាប់គុណភាពសេវាកម្មសុខភាព និងការចូលរួមដ៏សកម្មក្នុងប្រព័ន្ធសុខាភិបាល។

សំរាប់ព័ត៌មានបន្ថែមសូមទាក់ទង៖

លោក **ដេវ ហ្គតធី** (Mr. Dave Gordge) អនុប្រធានបេសកកម្ម
ស្ថានទូតអូស្ត្រាលី ភ្នំពេញ
០២៣ ២១៣ ៤៧០

ថ្ងៃទី៩ ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ ២០១៣